



## RESUM CONFERÈNCIA

**JOAN HERRERA, SECRETARI GENERAL D'ICV**

26 d'octubre de 2013

Joan Herrera, candidat a la presidència de la Generalitat de Catalunya per Iniciativa per Catalunya Verds – Esquerra Unida i Alternativa (ICV –EUiA) va començar la seva conferència afirmant que **no ens trobem en una època de canvi sinó en un canvi d'època**. Herrera va criticar “**l'austeritat salvatge**” que s'està aplicant tant des del govern espanyol com des del govern català, que s'ha demostrat inútil i que ha provocat un increment del deute, més atur i una major desigualtat social. Herrera va proposar la creació d'una aliança social contra l'austeritat.

La recepta del candidat d'ICV per tornar al creixement passa per **una millor redistribució dels recursos**, per **recuperar certs impostos**, com el de patrimoni o una part del de successions, i per **incrementar la lluita contra el frau fiscal**.

Pel que fa a les properes eleccions, Herrera va reiterar que el debat electoral no ha de centrar-se únicament en la qüestió dels drets nacionals, sinó que temes com **la reforma del sistema econòmic o la refundació de la democràcia han de ser també protagonistes**. Segons el secretari general d'ICV, el proper 25 de novembre no es vota un “sí” o un “no” a la independència de Catalunya, sinó un model de país.

Respecte a la qüestió soberanista, Herrera va recordar que, **sense la sentència del Tribunal Constitucional en contra de l'Estatut, la indiferència del PSOE i la hostilitat del PP, no existiria el debat actual**. Herrera va qualificar la sentència del tribunal constitucional com a “bomba de destrucció massiva de la confiança amb Espanya”.

Joan Herrera es va mostrar partidari **d'un Estat propi a dins d'un Estat federal plurinacional**. El ponent va subratllar que aquesta opció només serà possible si l'Estat reconeix l'existència de la realitat plurinacional. El candidat d'ICV va precisar que **federalistes i independentistes no són adversaris i que l'enemic comú és el centralisme**. Herrera també va demanar que no es caigui en la “lògica màgica” de la independència ja que la qüestió bàsica és el model social.

En tot cas, Joan Herrera **va reclamar poder exercir el dret a decidir**. En funció de la pregunta que s'acabi fent en la consulta, ICV – EUiA es posicionarà en un costat o en un altre, però el seu líder va defensar el dret a decidir **com un valor democràtic fonamental**. Herrera també va afirmar que, en aquest debat cal deixar fora l'exèrcit, la guàrdia civil i els mossos d'esquadra: **“ha de ser un debat democràtic que es faci sense por”**. El secretari general d'ICV també va afirmar que ha de ser un debat on es garanteixi el diàleg i la mà estesa amb l'Estat i que cal evitar que una formació política concreta, en referència a CiU, monopolitzi el dret a decidir.



## RESUMEN CONFERENCIA

**JOAN HERRERA, SECRETARIO GENERAL DE ICV**

26 de octubre de 2013

Joan Herrera, candidato a la presidencia de la Generalitat de Catalunya por Iniciativa per Catalunya Verds – Izquierda Unida y Alternativa (ICV –EUiA) comenzó su conferencia afirmando que **no nos encontramos en una época de cambio sino en un cambio de época**. Herrera criticó la “**austeridad salvaje**” que se está aplicando tanto desde el gobierno español como desde el gobierno catalán, que se ha demostrado inútil y que ha provocado un incremento de la deuda, del paro y una mayor desigualdad social. Herrera propuso la creación de una alianza social contra la austeridad.

La receta del candidato de ICV para volver al crecimiento pasa por **una mejor redistribución de los recursos, por recuperar ciertos impuestos**, como el de patrimonio o una parte del de sucesiones, y por **incrementar la lucha contra el fraude fiscal**.

Respecto a las próximas elecciones, Herrera reiteró que el debate electoral no tiene que centrarse únicamente en la cuestión de los derechos nacionales, sino que temas como **la reforma del sistema económico o la refundación de la democracia tienen que ser también protagonistas**. Según el secretario general de ICV, el próximo 25 de noviembre no se vota uno “sí” o un “no” a la independencia de Catalunya, sino un modelo de país.

En cuanto a la cuestión soberanista, Herrera recordó que, **sin la sentencia del Tribunal Constitucional en contra del Estatuto, la indiferencia del PSOE y la hostilidad del PP, no existiría el debate actual**. Herrera calificó la sentencia del Tribunal Constitucional como “bomba de destrucción masiva de la confianza con España”.

Joan Herrera se mostró partidario de **un Estado propio dentro de un Estado federal plurinacional**. El ponente subrayó que esta opción solo será posible si el Estado reconoce la existencia de la realidad plurinacional. El candidato de ICV precisó que **federalistas e independentistas no son adversarios y que el enemigo común es el centralismo**. Herrera también pidió que no se caiga en la “lógica mágica” de la independencia ya que la cuestión básica es el modelo social.

En todo caso, Joan Herrera **reclamó poder ejercer el derecho a decidir**. En función de la pregunta que se acabe haciendo en la consulta, ICV – EUiA se posicionará en un lado o en otro, pero su líder defendió el derecho a decidir **como un valor democrático fundamental**. Herrera también afirmó que, en este debate es preciso dejar fuera al ejército, a la guardia civil y a los mossos d’Esquadra: **“debe ser un debate democrático que se haga sin miedo”**. El secretario general de ICV también afirmó que debe ser un debate donde se garantice el diálogo y la mano tendida con el Estado y que es preciso evitar que una formación política concreta, en referencia en CiU, monopolice el derecho a decidir.